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2017 m. sausio mėn. 

 

DARBAS SEIME 
 

 Švietimo ir mokslo komiteto narys; 

 Peticijų komisijos narys; 

 Pasipriešinimo okupaciniams režimams dalyvių ir nuo okupacijų nukentėjusių asmenų 

teisių ir reikalų komisijos narys; 

 Lituanistikos tradicijų ir paveldo įprasminimo komisijos narys; 

 Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijos narys; 

 Laikinosios Šiaulių krašto bičiulių grupės narys; 

 Laikinosios grupės „Už šeimą“ narys; 

 Laikinosios grupės „Už tautų Europą“ narys; 

 Tarpparlamentinių ryšių su Armėnijos Respublika grupės narys; 

 Tarpparlamentinių ryšių su Šventuoju Sostu grupės narys; 

 Tarpparlamentinių ryšių su Azerbaidžano Respublika grupės narys; 

 Seimo delegacijos Lietuvos Respublikos Seimo ir Lenkijos Respublikos Seimo ir Senato 

narių asamblėjoje narys. 

 

2017 m. sausio 10 d. dalyvavau pasitarime su Seimo Švietimo ir mokslo komiteto pirmininku 

akademiku Eugenijumi Jovaiša. 

2017 m. sausio 11 d. dalyvavau:  

– Švietimo ir mokslo komiteto posėdyje, kuriame svarstėme šiuos klausimus: 1) istorinės 

atminties įamžinimas Lukiškių aikštėje; 2) 2017 metų paskelbimas Kazio Bradūno metais; 3) 

Neformaliojo vaikų švietimo lėšų skyrimo ir panaudojimo tvarka; 4) Valstybės kontrolės veiklos 

auditas „Programinio biudžeto sistema: strateginių veiklos planų sudarymas ir įgyvendinimo 

stebėsena“; 5) Valstybės kontrolės veiklos auditas „Valstybės investicijų 2015 metais programos 

valdymas“; 6) Mokomojo Europos parlamento sesijos organizavimas Seime. (Nuorodos: http://www.lrs. 

lt/sip/portal.show?p_r=15925&p_k=1&p_t=168243, http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k=1&p_t=168315.) 

– Pasipriešinimo okupaciniams režimams dalyvių ir nuo okupacijų nukentėjusių asmenų teisių 

ir reikalų komisijos posėdyje, kur svarstėme pilietiškumo ugdymo programos vykdymą mokyklose. 

(Nuorodos: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16006&p_k=1&p_t=168094; http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r= 

16007&p_k=1&p_t=168341.) 

2017 m. sausio 12 d. dalyvavau:  

– Peticijų komisijos posėdyje, kuriame svarstėme: 1) R. Sinickio peticiją „Dėl galimybės 

nuteistiesiems naudotis virtualia mokymosi aplinka“; 2) G. Šarkano peticijos „Dėl Lietuvos 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k=1&p_t=168315
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16006&p_k=1&p_t=168094
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=%2016007&p_k=1&p_t=168341
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=%2016007&p_k=1&p_t=168341
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Respublikos švenčių dienų įstatymo pakeitimo ir Lietuvos Respublikos darbo kodekso 162 

straipsnio 1 dalies 13 punkto išbraukimo“ pripažinimą peticija; 3) T. Žumbakio kreipimąsi „Dėl 

konstitucinės teisės į nemokamą mokslą visiems gerai besimokantiems studentams tinkamo 

įgyvendinimo“ pripažinti peticija; 4) V. Jokimo patikslintą skundą dėl Komisijos sprendimo 

nepripažinti peticija jo kreipimosi „Dėl Molotovo-Ribentropo medalio“; 5) E. Pavlovičiaus 

kreipimąsi „Dėl asmenų, turinčių dalinį ar visišką neveiksnumą, įstatymo priėmimo“; 6) V. 

Bauševičiaus peticiją „Dėl LR piliečių, nukentėjusių nuo kelionių organizatoriaus Qualispresenca 

LDA veikos, teisių gynimo ir žalos atlyginimo“. (Nuorodos: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16011&p 

_k=1&p_t=168314, http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16073&p_k=1.) 

– Armėnijos Respublikos ambasadoriaus Lietuvoje Tigran Mkrtchyan kvietimu dalyvavau 

Tarpparlamentinių ryšių su Armėnijos Respublika grupės susitikime su Armėnijos Respublikos 

ambasados darbuotojais. 

– Kartu su kitais Seimo nariais minėjome Laisvės gynėjų dieną, deginome atminties laužus 

prie Seimo rūmų ir taip pagerbėme žuvusiųjų atminimą. 

2017 m. sausio 13 d. dalyvavau pilietinėje akcijoje „Atmintis gyva, nes liudija“, po to – 

iškilmingame Laisvės gynėjų dienos minėjime ir Laisvės premijos įteikimo ceremonijoje, kurios 

vyko Seimo Kovo 11-osios Akto salėje; vėliau – Valstybės vėliavos pakėlimo ceremonijoje 

Nepriklausomybės aikštėje. (Nuoroda http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=119&p_k=1&p_t=168401&data_nuo 

=2017-01-13&data_iki=2017-01-13.)  

2017 m. sausio 18 d. dalyvavau: 

– Susitikime su Švietimo ir mokslo ministerijos viceministru Giedriumi Viliūnu. Buvo aptarta 

aukštojo mokslo reforma, esminės problemos ir galimi sprendimai.  

– Jerzy Giedroyc dialogo ir bendradarbiavimo forumo pirmajame 2017 m. klubo susitikime, į 

kurį buvo pakviestas dalyvauti žymus Lenkijos intelektualas, vienas iš „Gazeta Wyborcza“ leidėjų, 

buvusio prezidento Lech Walęsa atstovas spaudai Jaroslaw Kurski. Pokalbio tema – „Pažinti 

kaimyną: simboliai ir jų reikšmė Lenkijos vidaus ir užsienio politikai“.  

2017 m. sausio 25 d. dalyvavau Švietimo ir mokslo komiteto posėdyje, kuriame svarstėme: 1) 

Valstybės kontrolės veiklos audito „Švietimo stebėsena“ ataskaitą; 2) nario skyrimą į viešosios 

įstaigos Mokslo ir studijų stebėsenos ir analizės centro tarybą; 3) akademinės lietuvių kalbos būklę; 

4) teisės aktų projektus ir kitus klausimus. (Nuorodos: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15925&p_k=1&p 

_t=168574; http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k=1&p_t=168877; http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r= 

15926&p_k=1&p_t=168878.) 

2017 m. sausio 31 d. dalyvavau: 

– Pasitarime su Seimo Švietimo ir mokslo komiteto pirmininku 

akademiku Eugenijumi Jovaiša. 

– Signatarų namų salėje vykusiame Romualdo Ozolo paramos 

fondo ir Signatarų klubo organizuotame tradiciniame kasmetiniame 

susitikime-diskusijoje „Telkianti ar skaldanti istorinė atmintis?“, 

kuriame skaičiau pranešimą „Istorijos politikos problemos“. 

 

DARBAS ŠIAULIŲ APSKRITYJE 
 

2017 m. sausio 2 d. Šiaulių pramonės, prekybos ir amatų rūmų 

atstovų buvau pakviestas aptarti verslo problemų Šiaulių regione ir visoje 

Lietuvoje. Pokalbyje, kuris vyko Šiaulių rajono savivaldybės 

administracijoje, dalyvavo Šiaulių pramonės, prekybos ir amatų rūmų 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16011&p%20_k=1&p_t=168314
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16011&p%20_k=1&p_t=168314
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16073&p_k=1
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=119&p_k=1&p_t=168401&data_nuo%20=2017-01-13&data_iki=2017-01-13
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=119&p_k=1&p_t=168401&data_nuo%20=2017-01-13&data_iki=2017-01-13
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15925&p_k=1&p%20_t=168574
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15925&p_k=1&p%20_t=168574
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k=1&p_t=168877
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=%2015926&p_k=1&p_t=168878
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=%2015926&p_k=1&p_t=168878
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prezidentas Vidmantas Japertas bei generalinis direktorius Alfredas Jonuška, Lietuvos Respublikos 

Seimo Pirmininko pirmoji pavaduotoja Rima Baškienė, Lietuvos Respublikos Seimo narys Stasys 

Tumėnas, Šiaulių rajono savivaldybės meras Antanas Bezaras, Akmenės rajono savivaldybės meras 

Vitalijus Mitrofanovas ir kt. Pokalbio metu aptartos susidariusios problemos atliekų tvarkymo 

srityje, Šiaulių apskrities savivaldybių aktualijos, būsimos permainos švietimo, kultūros, užsienio 

politikos srityse. Buvo nuspręsta tokius susitikimus rengti reguliariai. Tai padėtų įstatymų 

rengėjams geriau susipažinti su problemomis vietose, regionuose, bei parengti atitinkamus teisės 

aktus. Tai ir yra regioninės politikos pagrindinis principas, kada įstatymai rengiami iš apačios į 

viršų, o ne atvirkščiai. (Nuorodos: http://www.rumai.lt/Naujienos/Metai-prasidejo-nuo-darbingo-susitikimo; 

http://www.siauliuraj.lt/lit/Placiau-/10934.) 

2017 m. sausio 4 d. susitikau su Šiaulių rajono Šakynos ir Gruzdžių miestelių gyventojais. 

Susitikimų metu aptarta Seimo veikla, naujai vykdoma regioninė 

politika ir kiti regiono žmonėms aktualūs klausimai. 

Susirinkusieji uždavė daug klausimų, kuriuose atsispindėjo 

nerimas dėl periferijos perspektyvų Lietuvoje. Patikinau 

susirinkusiuosius, kad regioninė politika LVŽS yra prioritetinė ir 

visi šios partijos atstovai Seime padarys viską, kad ji praktiškai 

būtų realizuota. Trumpai tariant, Lietuva nebegali toliau būti vieno miesto valstybe, o periferija yra 

lietuvių tautinio identiteto ir išsilaikymo globaliame pasaulyje garantas. (Nuoroda 

https://www.facebook.com/Gruzd%C5%BEiai-320707491389427/? fref=ts.)  

2017 m. sausio 9 d. dalyvavau susitikime su Šiaulių 

miesto bendrojo ugdymo mokyklų vadovų asociacijos atstovais, 

Lietuvos mokyklų vadovų asociacijos Šiaulių skyriaus 

pirmininku, gimnazijų direktoriais dėl švietimo sistemos 

pertvarkos, optimizavimo, mokyklų vadovų kadencijų įvedimo ir 

kitų klausimų.  

2017 m. sausio 9 d. susitikau su Šiaulių rajono Meškuičių miestelio gyventojais. Nepaisant 

prasto oro, salėje buvo gana daug žmonių. Jie domėjosi Seimo 

gyvenimo kasdienybe, valstybės biudžeto turiniu bei priėmimo 

peripetijomis. Deja, susidarė įspūdis, kad žmones greičiau 

pasiekia viešojoje erdvėje plintantys gandai, net dezinformacija 

apie parlamento priimamus sprendimus, Valstiečių ir žaliųjų 

frakcijos veiksmus vienoje ar kitoje situacijoje. Tad teko imtis 

švietėjiškos veiklos. Manau, jog abi pusės išsiskirstė patenkintos: Meškuičių gyventojus pasiekė 

objektyvi informacija, o aš geriau pajaučiau jų rūpesčius bei lūkesčius. Lauksiu, kada vėl pas juos 

galėsiu atvykti su geromis žiniomis. 

2017 m. sausio 20 d. dalyvavau susitikimuose su Lietuvos 

Respublikos švietimo ir mokslo ministre Jurgita Petrauskiene, 

viceministru Giedriumi Viliūnu, kurie vyko Šiaulių miesto 

savivaldybės administracijoje ir Šiaulių universitete. Susitikimų metu 

aptarta aukštojo mokslo sistemos pertvarka, diskutuota apie Šiaulių 

universiteto likimą. Diskusijose paaiškėjo, kad universitetas mieste 

privalo išlikti. (Nuorodos: http://edem.siauliai.lt/lit/Svietimo-ir-mokslo-ministre-Siauliuose-privalo-islikti-

universitetinis-mokslas/6928; http://etaplius.lt/siauliuose-universitetinis-mokymas-liks-bet-ar-liks-universitetas/.)  

http://www.rumai.lt/Naujienos/Metai-prasidejo-nuo-darbingo-susitikimo
http://www.siauliuraj.lt/lit/Placiau-/10934
https://www.facebook.com/Gruzd%C5%BEiai-320707491389427/?%20fref=ts
http://edem.siauliai.lt/lit/Svietimo-ir-mokslo-ministre-Siauliuose-privalo-islikti-universitetinis-mokslas/6928
http://edem.siauliai.lt/lit/Svietimo-ir-mokslo-ministre-Siauliuose-privalo-islikti-universitetinis-mokslas/6928
http://etaplius.lt/siauliuose-universitetinis-mokymas-liks-bet-ar-liks-universitetas/
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2017 m. sausio 20 d. dalyvavau kultūros ir istorijos žurnalo „Padubysio kronikos“ naujo 

numerio pristatyme Šiaulių rajono Bazilionų miestelyje. 

Gausiai susirinkę šio leidinio gerbėjai buvo supažindinti ne 

tik su naujausių publikacijų turiniu, bet ir su ateities planais. 

„Padubysio kronikos“ – puikus lokalinių mokslinių 

tyrinėjimų propagavimo pavyzdys. Kita vertus, žurnale 

galima pastebėti prasmingus Šiaulių universiteto mokslininkų 

bendradarbiavimo su vietos institucijomis rezultatus. Dažnai 

kyla klausimas: kodėl Bazilionuose? Šiame Šiaulių rajono miestelyje prabėgo Kovo 11-osios akto 

signataro, filosofo, garsaus visuomenės veikėjo Romualdo Ozolo vaikystė bei jaunystė. Būtent 

Bazilionų mokyklai jis padovanojo savo biblioteką, įvairius rankraščius, dokumentus. Tai buvo 

simbolinė R. Ozolo duoklė savo tėviškei. Bazilionuose jis subūrė naujojo žurnalo redakcinę 

kolegiją, kuriai pats vadovavo. Romualdui Ozolui išėjus Anapilin jo pradėtus darbu tęsia mokiniai 

bei bendražygiai. Telydi juos sėkmė. (Nuoroda http://www.skrastas.lt/?data=2017-01-24&rub=1141817778& 

id=1485187539.)  

2017 m. sausio 26 d. dalyvavau knygos „Saulės mūšio pėdsakų paieškos“ pristatyme Chaimo 

Frenkelio viloje Šiauliuose. Mano kolegos, istorikas Tomas 

Baranauskas ir archeologas Gintautas Zabiela, atliko mokslinį tyrimą, 

kurio rezultatus pateikė knygoje „Saulės mūšio pėdsakų paieškos“ 

(2016). Natūralu, kad jos pristatymas įvyko Šiaulių „Aušros“ 

muziejuje. Pilnutėlei salei mokslininkai nuodugniai pasakojo apie 

tyrimo eigą. Galima teigti, jog Saulės mūšio vietos paieškų istorijoje 

tai buvo pirmas atvejis, kada savo mokslinį potencialą apjungė 

istorikas bei archeologas. Kita vertus, tyrimo rezultatai – nauji, bet ne netikėti. Knygos autoriai 

tvirtino, kad legendinis mūšis vyko Saulės žemėje. Tačiau Jauniūnuose, anot jų, nieko panašaus 

nevyko. Man dar beveik prieš metus teko skaityti viešą paskaitą šiauliečiams, kurios metu aiškinau, 

kad Jauniūnai tėra bendro sutarimo reikalas, o statomas memorialas simbolizuoja visą karo su 

krikščioniškais vienuolių kariniais ordinais laikotarpį. Malonu, jog šią mintį patvirtino naujausi 

mokslinių tyrimų rezultatai. Beje, knygos autoriai pritarė memorialo užbaigimo idėjai. Na, o mūšio 

vietos dar teks paieškoti. Gali būti, kad jos niekada taip ir nerasime. (Nuoroda 

http://www.skrastas.lt/?data=2017-01-28&rub=1065924810&id= 1485452391.)  

2017 m. sausio 27 d. Joniškio rajono savivaldybės Jono Avyžiaus viešojoje bibliotekoje teko 

išdalinti švietimo įstaigų bibliotekoms Labdaros ir paramos 

fondo „Švieskime vaikus“ dovanotas vaikiškas knygeles. 

2013 m. veiklą pradėjęs labdaros ir paramos fondas, kurio 

steigėjai yra Andrius Mamontovas bei Ramūnas Karbauskis, 

įgyvendina kompleksinį vaikų švietimo projektą. Fondas, 

siekdamas įgyvendinti savo misiją – aprūpinti Lietuvos 

bibliotekas, mokyklas, darželius geriausiomis lietuvių autorių 

knygomis vaikams, bendradarbiaudamas su Tarptautinės 

vaikų ir jaunimo literatūros asociacijos (IBBY) Lietuvos skyriumi ir Lietuvos rašytojų sąjunga, 

skelbia kasmetinį „Vaikų literatūros konkursą“ rašytojams ir dailininkams. Manau, kad Joniškio 

rajono vaikams atiteko graži dovana. Rūpestis mažiausiųjų švietimu turėtų tapti visų mūsų tikslu. 

Juk jie – Lietuvos ateitis. Kartu gausiai susirinkę rajono bibliotekininkai nepašykštėjo klausimų apie 

Seimo nario kasdienybę, domėjosi šalies vidaus politikos permainomis. 

 

http://www.skrastas.lt/?data=2017-01-24&rub=1141817778&%20id=1485187539
http://www.skrastas.lt/?data=2017-01-24&rub=1141817778&%20id=1485187539
http://www.skrastas.lt/?data=2017-01-28&rub=1065924810&id=%201485452391
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2017 m. sausio 30 d. kartu su Seimo narių Laikinąja Šiaulių krašto bičiulių grupe dalyvavau: 

– Šiaulių universiteto bibliotekoje, kur aptarėme Šiaulių 

universiteto ateities perspektyvas; 

– Šiaulių rajono savivaldybėje, kur aptarėme Lietuvos 

Respublikos Vyriausybės nutarimu patvirtintos Rinkliavos ar kitos 

įmokos už komunalinių atliekų surinkimą iš atliekų turėtojų ir 

atliekų tvarkymo dydžio nustatymo metodikos įgyvendinimą 

Šiaulių apskrities savivaldybėse. Susitikime dalyvavo Seimo 

Aplinkos apsaugos komiteto pirmininkas Kęstutis Mažeika, Šiaulių apskrities savivaldybių merai, 

Šiaulių prekybos, pramonės ir amatų rūmų atstovai, VšĮ Šiaulių regiono atliekų tvarkymo centro 

atstovai. (Nuorodos: http://www.siauliuraj.lt/lit/Placiau-/16885; http://www.skrastas.lt/?data=2017-02-01&rub=1065 

924810&id=1485797304.)  

– UAB ,,Toksika“ Šiaulių filiale, Jurgeliškių kaime (Šiaulių r.), kur aptarėme pavojingų 

atliekų tvarkymo klausimus. 

 

KITA POLITINĖ VEIKLA 
 

2017 m. sausio 7 d. dalyvavau vienuoliktajame Lietuvos 

valstiečių ir žaliųjų sąjungos suvažiavime Kauno sporto halėje. 

Jame dalyvavo ne tik partijos ir frakcijos nariai, bet ir 

Vyriausybės nariai, Kauno arkivyskupas emeritas Sigitas 

Tamkevičius, Kauno miesto meras Visvaldas Matijošaitis. 

Suvažiavimas parodė, kad esama politinės valios tęsti pradėtus 

darbus.  
 

DARBAS SU RINKĖJAIS 
 

Seimo nario darbas neatsiejamas nuo bendravimo su rinkėjais. Kreipkitės įvairiais klausimais. 

Rinkėjus aš priimu: 

– kiekvieną penktadienį nuo 11 iki 13 val. biure Šiauliuose, Aušros al. 15, I aukštas; 

– pirmą mėnesio penktadienį nuo 14 iki 16 val. Pakruojo rajono savivaldybėje; 

– paskutinį mėnesio penktadienį nuo 14 iki 16 val. Joniškio rajono savivaldybėje. 

 

Būtina išankstinė registracija nurodytais telefonais ar elektroninio pašto adresais kontaktų 

skiltyje arba: tel. (8 5) 239 6692, mob. 8 668 42 281, el. p. Arunas.Gumuliauskas@lrs.lt.  

 

ŽINIASKLAIDA 
 

Rita Žadeikytė, „Universiteto laukia „operacija“, Šiaulių kraštas, 2017-01-13, (nuoroda 

http://www.skrastas.lt/?data=2017-01-14&rub=1065924812&id=1484233325), ištrauka iš straipsnio: 

 

„Liguista reakcija yra perdėta“ 

Arūnas Gumuliauskas, Seimo Švietimo ir mokslo komiteto narys, sako, kad dangus negriūva, 

bet permainos palies Šiaulių universitetą. Jo nuomone, universitetas bus, bet gerokai reformuotas. 

– Ar Seimo Švietimo ir mokslo komiteto nariams buvo naujiena Premjero ir Švietimo ir 

mokslo ministrės pranešimai apie tai, kad Lietuvoje liks „apie penkis universitetus“ ? 

– Seimas ir Vyriausybė sutaria vienu klausimu, kad reikia pagerinti aukštojo mokslo kokybę. 

O dėl aukštųjų mokyklų struktūrizacijos dar nieko konkrečiai nėra ir kol kas nebus, nes niekas dar 

http://www.siauliuraj.lt/lit/Placiau-/16885
http://www.skrastas.lt/?data=2017-02-01&rub=1065%20924810&id=1485797304
http://www.skrastas.lt/?data=2017-02-01&rub=1065%20924810&id=1485797304
mailto:Arunas.Gumuliauskas@lrs.lt
http://www.skrastas.lt/?data=2017-01-14&rub=1065924812&id=1484233325
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nieko nesvarsto. Todėl tokia liguista reakcija yra perdėta – Švietimo ir mokslo komitetas šio 

klausimo net nesvarstė. 

Tai Vyriausybės matymas, paremtas moksliniais tyrimais. Ir tai yra pats „žaliausias“ 

variantas, kuriam iki galutinio projekto dar labai toli. 

Nemanyčiau, kad į šį pranešimą reikėtų reaguoti, kaip animaciniame filmuke „Dangus 

griūva“. 

– Permainos aukštajame moksle, Premjero teigimu, neišvengiamos. Kaip jos palies 

Šiaulių universitetą? 

– Diskusija su Šiaulių universiteto vadovybe vyksta seniai. Toks, koks dabar yra universitetas, 

– netenkina nieko. Būtina efektyvinti jo darbą visomis prasmėmis, kai ko reikia atsisakyti, kai kur 

susitelkti žymiai didesnėmis pajėgomis – tai yra universiteto vidaus reikalas. 

Esu įsitikinęs, kad universitetas liks, tačiau neaišku, koks. Jis bus gerokai reformuotas, bet yra 

ir bus. 

Reikia nebijoti kurti planų ir reformuotis. 

– Ar universitetas turi tokių pajėgų pats? Ar universitete yra kam tas reformas suvokti 

ir įvykdyti? 

– Reikia turėti omenyje, kad Vilniaus ir Kauno aukštąsias mokyklas reformos palies žymiai 

labiau, negu Klaipėdą arba Šiaulius. Tačiau niekas nekalba apie Kauną, apie Vilnių, o tik žiūri į 

Šiaulius. 

Juk nei Vilniuje, nei Kaune neliks tiek aukštųjų mokyklų, kiek šiandien yra. Jos turės jungtis 

ir tai jau vyksta dabar. 

Šiauliai reformas darė kol kas tiktai žodžiais. 

– Kiek pagrįsti svarstymai, kad Šiaulių valstybinė kolegija gali būti sujungta su 

universitetu? Ko tokiu atveju nebeliktų – universiteto ar kolegijos? 

– Manau, kad pats laikas abiejų institucijų vadovams susėsti ir pradėti kalbėtis: ką darome 

regiono labui? Nes dabar vykstanti abiejų institucijų konkurencija – visiškai nesveika. Tokia 

valstybinės kolegijos ir universiteto konkurencija visiškai neatspindi Šiaurės Lietuvos interesų. 

Kol vyks užkulisinės šių institucijų kovos, kokios dabar vyksta, ir neturi jokios reakcijos 

Seime, nieko gero nebus. Visi turi susėsti ir pagaliau pagalvoti apie miesto, regiono ateitį. Kol abi 

žiūrės tik savo kiemo interesų, tol tikrai nieko gero nebus. 

Turiu pasakyti, kad šis užkulisinis varžymasis yra žinomas Seimo Švietimo ir mokslo 

komitete ir tokiam varžymuisi niekas nepritaria. 

Pirmiausia reikėtų atsiminti, kad Seimas yra visų aukštųjų mokyklų steigėjas, todėl tik Seimas 

gali spręsti, ar aukštoji mokykla verta likti, ar ją reikia panaikinti. Seimas jokio galutinio žodžio 

netarė. Seimas dar net nepradėjo svarstyti tinklo optimizavimo. Reikia suintensyvinti darbą, o ne 

laukti kažkokio „atominio karo“. 

– Šiaurės Lietuvos savivaldybių merai pasirašė kreipimąsi į aukščiausius šalies 

pareigūnus dėl Šiaulių universiteto, kad jis išliktų. Kokią įtaką gali turėti regiono 

savivaldybių pozicija universiteto likimui? 

– Net ir mažiausias veiksmas turi įtaką, todėl kviesčiau ne tik Šiaulių apskrities, bet ir Šiaurės 

Lietuvos regiono savivaldybes labiau susitelkti ir pasakyti, ar jie pritaria Šiaulių universiteto 

egzistencijai, tik, žinoma, ne tokiai, kokia yra dabar. Nes tikrai niekas nesutiks, kad tokia padėtis 

tęstųsi. 

Turi būti įvykdyta operacija. Tam Šiaulių universitetas pribrendo. Bet niekas nekalba, kad po 

operacijos turi būti laidotuvės. Kaip tik mes „operuojame“ tam, kad universitetas išgyventų. 
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KONTAKTAI 
 

Mano kontaktai: mob. 8 668 42 281, 

el. p. Arunas.Gumuliauskas@lrs.lt 

  

Mano kabineto adresas Vilniuje: Lietuvos Respublikos Seimas 

Gedimino pr. 53, LT-01109 Vilnius 

III rūmai 412 kabinetas 

Tel. (8 5) 239 6692 

  

Mano biuro adresas Šiauliuose: Aušros al. 15, LT-76299 Šiauliai (I aukštas) 

 

  

Mano biuro adresas Joniškyje: Joniškio rajono savivaldybė, 

Livonijos g. 4, LT-84124 Joniškis 

  

Mano biuro adresas Pakruojyje: Pakruojo rajono savivaldybė, 

Kęstučio g. 4, LT-83152 Pakruojis 

  
 

 

Mano padėjėjai-sekretoriai Vilniuje, Joniškyje, Pakruojyje, Šiauliuose: 

 

Egidijus Elijošius (Šiauliuose): mob. 8 612 03 532, el. p. egidijus.elijosius@lrs.lt; 

Tautvydas Elijošius (Šiauliuose): mob. 8 612 04 129, el. p. tautvydas.elijosius@lrs.lt; 

Kristina Karošaitė (Šiaulių regione): mob. 8 696 80 948, el. p. kristina.karosaite@lrs.lt; 

Edmita Ieva Maurukaitė (Vilniuje): mob. 8 671 19 415, el. p. edmita.maurukaite@lrs.lt; 

Rimantė Misiūnienė (Joniškyje): mob. 8 687 13 329, el. p. rimante.misiuniene@joniskis.lt; 

Alvydas Žuvininkas (Pakruojyje): mob. 8 682 16 143, el. p. a.zuvininkas@gmail.com. 

 

 

 

Asmeninė svetainė socialiniame tinkle: 

https://www.facebook.com/Gumuliauskas.Arunas/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

Rengiant ataskaitą dėkoju savo padėjėjams-sekretoriams ir nuotraukų autoriams: 

N. Brazauskui, I. Jurgaitytei, J. Kirkilaitei, Z. Ripinskiui. 

https://www.facebook.com/Gumuliauskas.Arunas/

